
Urgentní telefonní číslo Městské policie - IVC Ostrava-Jih, Kaminského 636/12
950 734 156. Také lze volat 156 (obě telefonní čísla fungují 24 hodin denně)
• volat při páchání jakékoliv trestné činnosti nebo v případě pohybu podezřelých osob

STAROBĚLSKÝ
ZPRAVODAJ
ČÍSLO 11 • LISTOPAD 2018

Komfortní vítězství nezávislých, tak dopadly le-
tošní volby do obecního zastupitelstva ve Sta-
ré Bělé. Tým nestraníků okolo starosty Mojmíra 
Krejčíčka získal osm křesel z patnácti, tedy 
nadpoloviční většinu. Druzí lidovci mají čtyři 
zastupitelské mandáty, po jednom komunisté, 
občanští demokraté a nově také LEČO.

Zastupitelé se v novém složení sešli prvně 31. říj-
na vpodvečer. Starostou znovuzvolili Mojmíra 
Krejčíčka. V roli místostarosty mu bude nově 
pomáhat další nestraník Petr Zezulka. Členy 
rady se spolu s nimi stali ještě Ivana Richterová 
(KDU-ČSL), Stanislav Kokeš (ODS) a Milan 
Folta (SNK Stará Bělá).                               (joh)

Rozhovor se starostou Mojmírem Krejčíčkem, 
místostarostou Petrem Zezulkou a představení 
nového zastupitelského týmu podrobněji 
v prosincovém zpravodaji.

Více na straně 2

Nezávislí vyhráli. Mají starostu i místostarostu

Starobělští zastupitelé. Zleva: Michal Poláček, Michal Hořínek, Markéta Nováčková, František Kaděra,
Stanislav Kokeš, Ivana Richterová, Mojmír Krejčíček, Milan Folta, Svatava Zezulková, Tomáš Grygar,
Pavel Stuchlý, Hana Kokešová, Petr Zezulka, Iveta Morysová a René Matlášek.

Kdo povede Starou Bělou
 starosta Mojmír Krejčíček (SNK Stará Bělá)

 místostarosta Petr Zezulka (SNK Stará Bělá)

 další členové rady Ivana Richterová (KDU-ČSL), 
  Stanislav Kokeš (ODS), Milan Folta (SNK Stará Bělá)

 finanční výbor Iveta Morysová (SNK Stará Bělá) – předsedkyně,
  Markéta Nováčková (KDU-ČSL), Eva Bartková,
  Zdeněk Dlouhý, Josef Holáň
 kontrolní výbor Michal Poláček (LEČO) – předseda,
  Pavel Stuchlý (KDU-ČSL), Radim Endryáš,
  Drahomír Lyčka,   pátý člen bude zvolen
  na následujícím jednání zastupitelstva



   Kandidátní listina Počet Hlasy

 číslo název mandátů v %

 1 LEČO - LEPŠÍ A ČISTÁ OSTRAVA 1 7,91

 2 KDU-ČSL a nezávislí kandidáti 4 24,08

 3 Občanská demokratická strana 1 11,32

 4 Komunistická str.Čech a Moravy 1 10,81

 5 SNK Stará Bělá 2018 8 45,88
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   Kandidátní listina Kandidát   Navrhující Politická Hlasy  Pořadí
      strana příslušnost   zvolení 

 číslo název poř. číslo příjmení, jméno, tituly věk   abs. v %

 1 LEČO - LEPŠÍ A ČISTÁ OSTRAVA 1 Poláček Michal MUDr. MBA 56 LEČO BEZPP 162 8,77 1

 2 KDU-ČSL a nezávislí kandidáti 3 Richterová Ivana 58 NK BEZPP 491 8,72 1

 2 KDU-ČSL a nezávislí kandidáti 2 Hořínek Michal Mgr. 41 KDU-ČSL KDU-ČSL 456 8,10 2

 2 KDU-ČSL a nezávislí kandidáti 1 Nováčková Markéta DiS. 39 NK BEZPP 422 7,50 3

 2 KDU-ČSL a nezávislí kandidáti 4 Stuchlý Pavel Mgr. 42 KDU-ČSL KDU-ČSL 382 6,79 4

 3 Občanská demokratická strana 2 Kokeš Stanislav 60 ODS ODS 292 11,03 1

 4 Komunistická str.Čech a Moravy 7 Kaděra František 72 KSČM KSČM 245 9,70 1

 5 SNK Stará Bělá 2018 1 Krejčíček Mojmír RNDr. 57 NK BEZPP 846 7,89 1

 5 SNK Stará Bělá 2018 2 Zezulka Petr Mgr. 40 NK BEZPP 807 7,53 2

 5 SNK Stará Bělá 2018 3 Folta Milan 64 NK BEZPP 804 7,50 3

 5 SNK Stará Bělá 2018 4 Grygar Tomáš Ing. 53 NK BEZPP 766 7,14 4

 5 SNK Stará Bělá 2018 5 Kokešová Hana Mgr. 48 NK BEZPP 766 7,14 5

 5 SNK Stará Bělá 2018 6 Morysová Iveta Mgr. et Mgr. 29 NK BEZPP 664 6,19 6

 5 SNK Stará Bělá 2018 7 Matlášek René Mgr. 49 NK BEZPP 685 6,39 7

 5 SNKStará Bělá 2018 8 Zezulková Svatava 53 NK BEZPP 730 6,81 8

 Pondělí  zavřeno – Štědrý den24. 12. 2018 

 Úterý  zavřeno – vánoční svátek25. 12. 2018 

 Středa  zavřeno – vánoční svátek26. 12. 2018 

 Čtvrtek  zavřeno27. 12. 2018 

 Pátek   zavřeno28. 12. 2018 

 Pondělí  zavřeno31. 12. 2018 

 Úterý  zavřeno – Nový rok1. 1. 2019 

 Středa  8 - 12         13 - 172. 1. 2019 

Projednáno v radě MOb Stará Bělá dne 15. 10. 2018, usnesením č. 1199/RMOb-SB/1418/65.

V případech, které nesnesou odkladu, volejte tel.: 723 430 780.

Úprava pracovní doby ÚMOb Stará Bělá
v období od 24. 12. 2018 do 2. 1. 2019

Výsledky voleb

Zvolení zastupitelé

Starobělané volili zastupitele obvodu i ostravské radnice. Volební účast ve Staré Bělé dělala 52,76%.
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LISTOPAD
v knihovně
MITROVICKÁ 3, STARÁ BĚLÁ

www.kmo.cz

Sto let spolu 1918 – 2018
Rozumíš slovensky?
ověř si své znalosti slovenštiny,

kviz pro děti a mládež 

celý měsíc během půjčování 

Lovci perel
celoroční soutěž 
pro děti a mládež

zaměřená na četbu
a znalosti přečtených knih

Perličkování – lovíme perlu
soutěžní úkoly pro Lovce perel

z knihy Kláry Smolíkové:

Spolkla mě knihovna

pondělí 19. 11. a 22.11.
během půjčování

Hod perlou
podle úryvku z knihy
tipujeme odpověď

celý měsíc během půjčování

S knížkou o života
Bookstart
Barevný rok
tematicky zaměřené dopolední
setkání s dílničkou, pro rodiče

 či prarodiče s malými dětmi

středa 7.11. 10.00 - 11.00

KAM V LISTOPADU

11. 11. 2018  neděle 16.00
STAROBĚLSKÁ POCTA
LEOŠI JANÁČKOVI
CAMERATA JANÁČEK
Husův sbor ve Staré Bělé

24. 11. 2018  sobota 19.00
FLERET A ZUZANA ŠULÁKOVÁ
Katolický lidový dům Stará Bělá

10. 11. 2018  sobota 15.00
ŽEHNÁNÍ OBNOVENÉHO KŘÍŽE 
MANŽELŮ SÝKOROVÝCH

9. 11. 2018  pátek  17.00
SVATOMARTINSKÉ
SLAVNOSTI
Prostor za školní jídelnou
ve Staré Bělé

17. 11. 2018  sobota 9.50
TURNAJ VE STOLNÍM TENISE
NEREGISTROVANÝCH HRÁČŮ
Sokolovna ve Staré Bělé
Pořádá ASPV TJ Sokol Stará Bělá

18. 11. 2018  neděle 16.00
VEŘEJNÁ CVIČEBNÍ HODINA
Sokolovna ve Staré Bělé

30. 11.  – 2.12. 2018
VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Obecní klub (Gregárek)
pořádá ASPV při TJ Sokol Stará Bělá

11. 11. 2018  neděle 14.00
FK STARÁ BĚLÁ B/
FC VRATIMOV
Městský přebor - mladší žáci
Fotbalové hřiště ve Staré Bělé

Skvělé místo pro život
Mimozemšťan přistál v Bělé,

řekl : "Máte to tu skvělé!

Chtěl bych bydlet přímo tady

a mít okna do zahrady.

Vidět hory, okraj lesa,

moje srdce přímo plesá!

Měsíc svítí nad kostelem,

čápi letí správným směrem.

Příjemní zde lidé žijí,

udržují harmonii.

Z oken slyším klavír, trubku ...

Postavím si malou budku

a zasadím na pole

zelí, celer, kobzole,

pořídím i stádo koz,

po strništi půjdu bos ... "

Hana Rakusová Koncert byl podpořen
Moravskoslezským krajem

10. 11. 2018  sobota 19.00
MAROD DOMA - KONCERT
HOST A.M.ÚLET
Restaurace U Matěje ve Staré Bělé

17. 11. 2018  sobota 9.50
DEN DESKOVÝCH HER
Základní škola ve Staré Bělé
Pořádají starobělští skauti

30. 11.  – 2.12. 2018
VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Klubovna zahrádkářů
pořádají zahrádkáři Stará Bělá

2. 12. 2018  neděle 15.00
STAROBĚLSKÉ
ADVENTNÍ ZPÍVÁNÍ
Husův sbor ve Staré Bělé

1. 12. 2018  sobota 15-18
VÝROBA ADVENTNÍCH VĚNCŮ
Základní škola ve Staré Bělé
Pořádá Skaut Stará Bělá

9. 12. 2018  neděle 15.00
MIKULÁŠSKÉ DIVADLO
O PEJSKOVI A KOČIČCE
Katolický dům ve Staré Bělé
Pořádá Skaut Stará Bělá

KAM V PROSINCI
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Biosvoz i otevření dvorů se na zimu mění
Od 1. listopadu bude jako každoročně ve všech sběrných dvorech OZO 
Ostrava platit zkrácená zimní provozní doba. Sběrné dvory v Porubě, 
Přívoze, Kunčicích a Zábřehu budou od pondělí do neděle zavírat 
už v 18 hodin, ostatní ostravské sběrné dvory budou mít ve všední dny 
otevřeno do 18 hodin a v sobotu do 12 hodin. Zkrácená zimní provozní 
doba v ostravských sběrných dvorech potrvá do konce března příštího 
roku.
Více informací o tom, jaký odpad, v jakém množství a kdy mohou 
Ostravané ve sběrných dvorech bezplatně odevzdat, lze nalézt 
na www.ozoostrava.cz. „Všem Ostravanům doporučujeme před návště-
vou některého z našich sběrných dvorů sledovat náš web,“ upozorňuje 
mluvčí OZO Ostrava Vladimíra Karasová a dodává: „Pokud se blíží napří-
klad státní svátek, vždy v Aktualitách upozorňujeme na úpravu provozní 
doby, naleznou tam i další užitečné informace.“ 
Do konce listopadu bude bioodpad z hnědých nádob svážen ještě každé 
dva týdny, od prosince do konce března vždy jen jednou měsíčně. 
„Termíny zimních svozů bude OZO Ostrava kromě uvedení na webových 
stránkách doručovat všem uživatelům BIO popelnic koncem listopadu 
také do schránek,“ dodává mluvčí.                                                            (ozo)

Bio kontejnery: máte-li plno, využijte obecní
Téměř většina z nás má u svého domu bio popelnici. V podzimním 
období však bývá odpadu víc, než se do jedné popelnice vejde, proto 
jsou v obci rozestavěny kontejnery na bio odpad.

Obec se stará, abychom si nemuseli zaneřádit své či sousedovo okolí 
tím, že vyvezeme do okolních lesů, polí, mezí, luk a polních hnojišť třeba 
listí, shnilé ovoce nebo nemocné túje a myslíme si, že když je to bio, roz-
loží se to na mezi či poli bez následků. Opak je pravdou. Abychom si za-
chovali čisté ovzduší, nepálili listí, minimalizovali šíření chorob a co nej-
méně aplikovali fungicidní přípravky, je nutné využívat kontejnery roz-
místěné po obci. A pokud se stane, že je plný, prosím zvedněte telefon 
a volejte na obecní úřad, pracovníci zajistí odvoz. Nemohou u všeho být 
každou minutu. 

Markéta Nováčková
zastupitelka obce

KOMINICTVÍ Radovan Polakovič IČ: 74447971

Nabízím Vám:

Pravidelnou kontrolu spalinových cest dle vyhlášky č. 91/2010 Sb. 

se zprávou o provedení kontroly 280 Kč (možno v sobotu i v neděli)

Čištění komínů a kouřovodů, vložkování a opravy komínů.

Nízké smluvní ceny!!

Tel: 605 379 799, e-mail: kominictviradovan@seznam.cz

Zahrádkáři
hledají
moštaře
Sdružení zahrádkářu obce Stará 

Bělá z.s. hledá pro příští rok 
alespoň dva brigádníky 
na moštování ovoce - 
možnost přivýdělku.

Půjde o letní měsíce až pravdě-
podobně konec října, podle zrání 
ovoce a počasí.

Podrobnější informace podá Jiří 
Zálesný, telefon 736 234 669, nebo 
ve středu od 16 do 18 hodin v klu-
bovně zahrádkářů p. Bolcková.

ZPRAVODAJ
na Facebooku
VYHRAZENO PRO STAROBĚLSKÉ FANOUŠKY

fotogalerie
pozvánky
informace

/StarobelskyZpravodaj
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Na listopad a prosinec připravujeme pro děti a rodiny řadu tradičních 
akcí. V sobotu 17. listopadu vás může přilákat Den deskových her, který 
bude letos zpestřen soutěží o ceny v rychlosti skládání puzzle. V sobotu 
1. prosince se sejdeme k pracovnímu odpoledni při výrobě adventních 
věnců a opět budete moci podpořit lidi trpící nekončící válkou v Sýrii 
a Iráku zakoupením výrobků. Na neděli 9. prosince jsme pro děti 
připravili Mikulášské divadlo, letos uvidí pohádku O pejskovi a kočičce. 
Další podrobnosti najdete na přiložených plakátech. 

Přijďte se setkat a pobavit, pozvěte své přátele, srdečně vás zveme. 

Každou z těchto akcí připravuje některý z oddílů starobělského 
skautského střediska s podporou města Ostrava a městského obvodu 
Stará Bělá.

Za bělské skauty vám přeje parádní podzim
Pavel Stuchlý

Deskovky, věnce, divadlo –
pestrý skautský podzim

AKCE PODPOŘENA Z GRANTU
MAGISTRÁTU MĚSTA OSTRAVY

A MĚSTSKÉHO OBVODU STARÁ BĚLÁ

Mobil: 606 363 300  731 490 561•

• čištění koberců a sedacích souprav

• půjčování stroje Kärcher (s rozvozem)

Kocourek Josef Vám nabízí
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„Huráááá. Jééé, podívej, koník. A nový domeček!“ Takový jásot byl slyšet druhý zářijový týden 
za mateřskou školou, kdy děti poprvé přišly na nově opravenou zahradu.

Děti a paní učitelky z MŠ na Blanické ulici proto děkují všem, kteří se podíleli na rekonstrukci školní 
zahrady. Už příchod na zahradu po novém chodníku je prima. Děti mají opravené pískoviště, stůl 
s lavičkou, betonová plocha je fajn na ježdění na odrážedlech a nová pryžová pro hry s míči. Nový 
je domeček na hračky, průlezka Koník a nádherný altán pro hry i výuku v přírodě.

Velké zahradní poděkování

Děkujeme také mamince - paní Pflégrové. Je-
jich rodinná firma Kolmax Plus dětem zaspon-
zorovala dva hrací prvky. Policejní autíčko tak 
mají kluci, děvčata si hrají v krásně růžovém 
na květinářky.

Děti jsou teď na zahradě opravdu moc spoko-
jené. Od rána se ptají: „Kdy už půjdeme na za-
hradu?“

A to, myslím, hovoří za vše.

Děkujeme! Za kolektiv MŠ
Pavla Šafaříková  

Dřevěný koník slouží jako sedátko i miniprůlezka.

Altán a růžové auto - další školkové novinky.

Podožínková. Foto: Jana Mončková

Barvy podzimu. Foto: Jiřina Kavková

POZVÁNÍ NA VÁNOČNÍ VÝSTAVU
Spolek zahrádkářů ve Staré Bělé pořádá jako každoroč-
ně svou tradiční výstavu výrobků s vánoční tématikou 
v klubovně za kostelem od pátku 30. listopadu 
do neděle 2. prosince 2018 od 9 do 17 hodin.
Máte-li zájem ukázat své vlastní výrobky i s možností 
jejich prodeje během výstavy, obraťte se na paní Danu 
Paličkovou, tel. 731 016 788.
Pro návštěvníky výstavy bude připraveno jako vždy i malé 
občerstvení ve formě šálku kávy nebo čaje s domácími 
koláčky a perníčky.

Všechny srdečně zvou
členové spolku zahrádkářů ve Staré Bělá

Starobělské
adventní

zpívání

Neděle . 2018 v 2.12 15.00
  Husův sbor Stará Bělá

Účinkují: 
posluchači Lidové konzervatoře

z pěvecké třídy MgA. Andrey Jurčíkové,
pěvecká skupina Čarozpěv a hosté

Oddělení klasické hudby Lidové konzervatoře pořádá
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Vážení čtenáři, spoluobčané!

V úvodu své dnešní glosy chci uvést, jak si vět-
šina z vás určitě všimla - nekritizuji práci úřadu, 
ale podávám podněty a připomínky. A to hlav-
ně co se týká dolního konce Staré Bělé. Budu 
se asi opakovat: „Jelikož na mé ústní podněty 
úřad nikdy nereagoval, rozhodl jsem se pro pí-
semnou formu, a to psaním glos do Staroběl-
ského zpravodaje."

Zářijové číslo uvedeného zpravodaje, obsahu-
jící předvolební sliby, si určitě uschovám 
a budu sledovat, kolik „slibů“ se bude v průbě-
hu tohoto volebního období plnit.

V tomto čísle jsem uvítal informace starosty 
ohledně dopravní situace v obci včetně výhle-
du dopravních staveb. Co však postrádám, 
v úvodu chybí zmínka o ulici Proskovická, jako 
důležité spojnici do Výškovic.

Jak se můžeme dočíst, a pokud se budou vů-
bec realizovat, tak uvedené připravované stav-
by, i ty co jsou „v šuplíku“, jsou zavádějící. Papír 
toho snese hodně, i sebechválu. Zarazila mě 
v tomto článku částka 15 mil. Kč jako náklady 

stavby vjezdového ostrůvku na ulici Prosko-
vická a studie cyklostezky z Výškovic kolem 
jízdárny. Kolik již bylo studií a kolik stály peněz! 
Má možnost řadový občan se k těmto stavbám 
vyjádřit nebo se s nimi přímo seznámit v rámci 
např. projektové přípravy? Nebo jen zastupi-
telé zvednou ruku a odsouhlasí cokoliv?

K zastávkám MHD v obci.
Proč za nemalé náklady realizovat designově 
pěkný prvek, který ale bude bezúčelný, jak to 
v dalším článku v tomto čísle zpravodaje po-
pisuje starosta?

K samostatným projektům U Matěje a U Lípy. 
Určitě budeme my z dolního konce doufat, 
že se konečně vše podaří. Proč ale nemůže být 
přístřešek zastávky MHD Stará Bělá křižovatka 
ve směru do Výškovic opraven i dřív, než snad 
někdy v budoucnu bude rozhodnuto o stěho-
vání ostatních zastávek?

Nestálo by za zvážení jen provést opravu stá-
vajících zastávek. Ty, které se opravily, byly 
vkusně vyzdobeny, i když převažovala černá 
barva.

Na závěr mé glosy:
Nemohlo by být jednání zastupitelstva rozšíře-
no o bod jednání: „Různé - připomínky a pod-
něty občanů“? Možná by se zvýšila účast ob-
čanů na veřejných zasedáních zastupitelstva 
v naší obci.

Rudolf Neussar

P.S.
Vzkaz panu Ivanu Stiborovi:
Nejsem si vědom toho, že bych v některé své 
glose psal o špatném stavu chodníku na ulici 
Na Lukách. Také Vaše zmínka o Městské policii 
je neopodstatněná.

Vzkaz panu Miloslavu Hořínkovi:
Nekritizuji, ač bych mohl, ale ve svých glosách 
uvádím podněty a připomínky své i spoluob-
čanů, hlavně z dolního konce Staré Bělé. Jako 
občan mám právo se písemně vyjádřit. Nejsem 
z těch, kteří zvedají ruce pro cokoliv. Jako ob-
čan byste měl zvážit slova, která užíváte ve své 
odpovědi uveřejněné v říjnovém čísle Staro-
bělského zpravodaje.

Glosa občana z dolního konce Staré Bělé

Pane Neussare!

Hned Váš první odstavec mě zarazil. Vždyť jsme 
spolu osobně mluvili a já se Vám snažil mnohé 
věci vysvětlit. Rovněž jste navštívil i náš sta-
vební úřad, který, podle mých informací, se Vám 
rovněž snažil vše osvětlit. Prosím, neuvádějte 
ve svých glosách nepravdivé informace!

K dalšímu uvádím: stávající chodník na ulici 
Proskovické včetně autobusové zastávky urči-
tě opravíme. Na to nepotřebujeme projekt a ne-
chci Vám ani slibovat termín. Prioritně musíme 
opravit chodníky na Mitrovické a Junácké ulici, 
neboť jak kraj, tak i město připravuje opravy 
těchto komunikací, a tudíž my předtím musí-

Odpověď na listopadovou glosu
me opravit naše chodníky. A na všechno 
nebudeme mít v jednom roce tolik peněz.

Nevím, jestli máte představu o tom, kolik dnes 
stojí vypracování projektové dokumentace, 
ale ubezpečuji Vás, že to není zrovna málo. Pro-
to nejdříve (a nejen my) si necháváme zpra-
covat studii a tuto studii předkládáme k připo-
mínkování dotčeným orgánům. Tedy správ-
cům komunikace, policii ČR, odboru dopravy 
magistrátu a Dopravnímu podniku (případně 
dalším), neboť bez jejich souhlasů nemůžeme 
žádnou dopravní stavbu realizovat. Cena 
za studii se pohybuje v řádech několika deseti-
tisíců. V rámci studií se odhadují i náklady 

na případnou stavbu. Do ceny jsou rovněž za-
hrnuty náklady na výkupy pozemků, ceny 
za vynětí ze zemědělského nebo lesního půd-
ního fondu. A tyto náklady cenu výrazně 
zvyšují. Nevím, jestli jste si všiml, ale každý vět-
ší projekt před realizací zveřejňujeme ve zpra-
vodaji.

K jednání zastupitelstva. Ze zákona je jednání 
veřejné a kterýkoliv občan má právo vystoupit 
ke každému bodu programu (samozřejmě pou-
ze k tématu, který daný bod projednává). 
Součástí každého našeho programu jednání 
je i bod různé, tedy zde se občan může vyjádřit 
k různým tématům. A ještě se nestalo, že by-
chom neumožnili někomu vystoupit.

Mojmír Krejčíček

Stromy se nám začínají zbarvovat a ve vzdu-
chu je cítit odcházející léto. Je čas podzimu 
a vítr se chystá převléci stromy do zimního 
šatu. A aby podzim neevokoval pouze mlhu, 
bláto a plískanice, rozhodli se skauti ze Staré 
Bělé uspořádat drakiádu.

Téměř čtyři desítky draků se slétly v neděli 
14. října Na Lukách. Počasí přálo a vítr vynesl 
draky všech tvarů, barev a provedení do znač-
ných výšek. Souboj o nejvýše letícího draka byl 
napínavý až do posledního okamžiku a piloti na-
vazovali stále delší lanka, aby byl jejich drak jen 
malou tečkou na modré obloze. Po louce také 
pobíhalo mnoho pilotů ve snaze uspět v kate-
gorii nejvíce naběhaných kilometrů. Při vyhod-
nocování byli oceněni i nejhezčí doma vyrobení 
draci.

Draka si každý zájemce mohl vyrobit pod ve-
dením zkušených modelářů v dračí dílně, která 

Luka patřila drakům. Při zemi i v nebesích
proběhla o den dříve ve skautské klubovně. 
Když byl čaj vypit, buchty snědeny a vítězové 
všech kategorií oceněni, tak ti, kteří ještě 
nechtěli domů, si zahráli softbal. Poslední 

účastníci drakiády odcházeli až se zapadajícím 
sluncem naplněni krásným podzimním 
zážitkem.

Miroslav Vavrečka

Příjemný bonus? Počasí vyšlo skvěle! Foto: Miroslav Vavrečka



„Byla to pro nás slavnostní událost, na kterou 
jsme vyrazili dokonce i s babičkou a dědeč-
kem, kteří se přišli podívat, jak naše malé 
krásné stvoření bude občánkem Staré Bělé. 
Líbilo se nám to moc,“ popisují Iva Vitásková 
a Petr Missig, rodiče malé Aničky.

Sváteční bylo sobotní dopoledne i pro Kristý-
nu a Radka Svrčinovy: „Vítání občánků jsme 
brali jako slavnostní okamžik a při té příleži-
tosti jsme se sešli s celou rodinou. Karinku 
přivítal i bráška, který vystupoval se svou 
třídou 1.B. Tahle tradice se nám líbí. Moc 
děkujeme.“

Zpívající prvňáčci zaujali i pětiměsíčního 
Martínka Krajču. „Písničky se mu moc líbily. 
Je fajn, že se vítání v  Bělé koná, je to od obce 
pěkné gesto. A těšíme se, až se přihlásíme 
do knihovny – dostali jsme mimo jiné i poukaz, 
na základě kterého se může Marťa stát staro-
bělským čtenářem,“ doplňují Petra a Miroslav 
Krajčovi.

Pěkné gesto, sváteční událost. Novodobé vítání se líbí
Tradice, která rodiče nově narozených Starobělanů těší. Znovuobnovené 
vítání občánků funguje ve Staré Bělé už sedmou sezonu – a velmi úspěšně.

Knihovnice:
Trávit čas nad knihou je fajn
Pavla Řehová je u vítání občánků od letoška 
pravidelně. Dětem nosí knižní dárky a přestože 
jsou ještě v peřince, vidí v nich potenciální 
čtenáře.

Co od knihovny nově narozené starobělské 
děti dostávají? 

Leporelo s lidovými říkadly a krásnými ilustra-
cemi Markéty Vydrové, publikaci pro rodiče, 
kde najdou rady, kdy a jak dětem číst, a dárko-
vý poukaz do knihovny, na základě kterého 
vystavíme dítěti průkaz do knihovny do šesti 
let zdarma. 

Jsme rádi, že máme na vítání občánků prostor 
oslovit i ty rodiče, kteří do knihovny zatím ne-
chodí, pozvat je s dětmi k nám. V knihovně se 
jim budeme věnovat, poradíme s výběrem knih 
pro děti, ale také doporučíme knihy týkající se 
například výchovy dětí, dále nabízíme progra-
my pro rodiče s dětmi, kde ukážeme v praxi, 
jak je možné s knihou pracovat. Naším cílem 
není rozdávání dárků, je to vlastně jen 
prostředek, jak rodiny oslovit.

Slibujete si od toho nové čtenáře?

Ano, jde nám o čtenáře, ale hlavním cílem je 
rozvoj verbálních schopností u dětí, zlepšení 
vztahu ke knize a čtení u nejmladší generace 
a také vytvoření nové čtenářské komunity. 

Má už ve věku několika měsíců smysl začít 
chodit do knihovny?

Určitě má. Chceme rodiče přivést k pochopení 
významu čtenářských dovedností pro rozvoj 
dítěte. Rodiče by měli věnovat dětem svůj čas 
a trávit jej také nad knihou, prohlížením čte-
ním, povídáním, zpíváním.                         (joh)

řiceti. Děti vždy dostanou na památku pamětní 
list a hračky, maminky kytku a od letošního 
roku spolupracujeme také s  knihovnou. Je to 
symbolické přijetí do obce. Chceme, aby rodi-
če věděli, že se Stará Bělá postará o předškolní 
i školní výchovu a zdejší spolky o vyžití dětí 
mimo školu.“                                             (joh)

Starobělská matrikářka Jana Stehnová, která 
ceremoniálem pravidelně provází, má radost, 
že se událost líbí. „Vítáme vždy čtyřikrát 
do roka, roční přírůstek dětí bývá kolem čty-

Říjnové vítání zvládli všichni noví Starobělánci a Starobělanky v dobré náladě.

Dětem zazpívali prvňáčci pod vedením paní učitelky Pavly Gavlové.

Knihovnice Pavla Řehová (vlevo) přinesla knížky a těší se na nové čtenáře.
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V současné době probíhá na území naší obce 
restaurování historické památky, kamenného 
kříže manželů Sýkorových z roku 1888. Celou 
tuto akci inicioval a zajišťuje bývalý místosta-
rosta Michal Hořínek. Na jeho žádost byli žáci 
devátých tříd postaveni před zajímavý úkol: 
nakreslit a vytisknout zmenšený model tohoto 
kříže. 

Záměr se uskutečnil formou soutěže v 3D mo-
delování. Žáci pracovali na svých modelech 
od konce září do poloviny října, nejdříve pod ve-
dením učitele informatiky, později samostatně. 
Jako předlohu použili fotografie kříže.  Pomocí 
pravítka přenášeli rozměry kříže na „plátno“ 
CAD programu Sketchup, se kterým se učí 
pracovat v hodinách informatiky od osmé třídy. 
Byly chvíle, kdy nebylo v učebně vidět téměř 

Žáci modelovali zmenšeninu kříže
na krok, jak se jim kouřilo z hlav při řešení 
některých detailů konstrukce. U hotových 
modelů se hodnotila především podobnost 
s originálem a přesnost detailů. Ze všech 
vytvořených prací byly vybrány tři nejlepší. 
Vítězný model od Štěpána Sojky jsme vytiskli 
pomocí nové 3D tiskárny, kterou škola zakou-
pila díky Programu na podporu vzdělávání 
a talentmanagementu zejména v oblasti tech-
nických a přírodních věd na území statutárního 
města Ostrava. 

Vytištěný model byl ve škole osobně předán 
panu místostarostovi, který třem nejlepším 
tvůrcům Štěpánu Sojkovi, Ondřeji Opatovi 
a Jonáši Homolovi poděkoval, předal věcné 
ceny a pozval je na slavnostní odhalení 
restaurovaného kříže.

Model bude posléze využit na tvorbu formy 
pro cínové odlitky, jež budou předány dárcům 
opravy kříže. Mezi ně rovněž patří město 
Ostrava prostřednictvím dotačního programu 
Fajnovy prostor.

Na závěr bych chtěl poděkovat zastupitelům 
obce, především místostarostovi Michalu 
Hořínkovi, jehož nápad umožnil tuto akci. 
Můj dík patří také všem žákům, kteří se poctivě 
a s nadšením pustili do práce a nebáli se posta-
vit novým výzvám v podobě konstrukčních 
řešení. Díky soutěži mohli prakticky použít své 
dovednosti získané ve výuce. Těšíme se na dal-
ší spolupráci.

Martin Šeděnka
učitel informatiky

o. Bohuslav Novák, farář

na žehnání opraveného kříže

Kříž byl opraven za finanční podpory Moravskoslezského kraje, Nadace ČEZ, Nadace Občanského fóra, 
statutárního města Ostravy, městského obvodu Ostrava-Stará Bělá a darů místních občanů.

Zveme Vás

v sobotu  v  hod.10. 11. 15

manželů Sýkorových  
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Zleva: Martin Šeděnka, Štěpán Sojka, Ondřej Opat, Jonáš Homola a Michal Hořínek.

Model kříže bude vzorem pro cínové odlitky.



Šárka Juráňová: Jako rodačka jsem nadšená. 
Miluju Starou Bělou, žiju tady, vzala jsem i ka-
marádku z Hrabůvky a ta je taky spokojená.

Romana Dziaková: Dala jsem přednost Bělé 
před akcí v Hrabůvce. Baví mě to tady, je mi 
tady dobře. Zasadili jsme lípu. Skvělá atmo-
sféra, dobrá parta. Je to krásná sobota. 

Dalibor Šplíchal: Narodil jsem se za první re-
publiky, ještě za Tomáše Garrigua Masaryka, 
takže jsem se přišel podívat na obě sochy. 
A legionářům jsem vždycky fandil, obdivoval 
jsem je.

Karel Sýkora: Deska se jmény legionářů v par-
číku je skvělá, místo celkovou úpravou a jedi-
nečností hodně získalo. Můj původní návrh byl 
na zhotovení tabla legionářů do chodby obec-
ního úřadu a taky do školy, ale za krásnou 
desku patří všem můj veliký dík. Osobně děkuji 
za účast na odhalení taky následníkům legio-
nářů Holaina, Kokešů, Sýkory, Šimečky a všem 
dalším. Kdybych do tohoto setkání mohl mlu-
vit předem, pozval bych vedle skautů i hasiče 
a doplnil o vynesení vlajek Staré Bělé, sokola, 
velocipedistů, rolníků a hasičů a třeba i pamět-
ní listy, respektive starobělské medaile nebo 
odznaky, které mohla nebo měla Stará Bělá 

Přišli potomci a bělští patrioti. Výročí si užili
Zasadit dvě lípy svobody a poklonit se zdejším legionářům z  první války přišla v  rám-
ci oslav sta let republiky přibližně stovka Starobělanů. Hodily se deštníky i něco 
na zahřátí a v sousedské atmosféře se povídalo, jaká byla Bělá dřív a jak si stojí dnes.

už dávno mít. Parčík, Zámčiska a deska 
MUDr. Lyčky svědčí o zdejší veliké úctě k před-
kům a k tomu brzy přispěje i odstranění malův-
ky brouka nebo chrousta ze zastávky Chro-
bákova.

Stanislav Kavka: Je to obecní akce, žije to pěk-
ně, máme z toho hřejivý pocit, že pro Bělou 
něco děláme. Přisypat trochu hlíny k zasazené 
lípě bylo fajn. Aspoň po nás něco zbude. 
Vydrží tady hodně hodně dlouho, v to doufám.

Jiří Ryška: Jsem rád, že můžu jménem Česko-
slovenské obce legionářské vzdát úctu legio-
nářům. Těší mě, že se lidé zabývají svou minu-
lostí, která souvisí se vznikem republiky - 
včetně legionářů, kteří bojovali s pocitem cti za 
naši vlast. Je dobře, že se to téma zviditelňuje, 
hlavně pro mladou generaci.
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Z úcty ke starobělským legionářům.

Poklonil se také Jiří Ryška z Československé obce legionářské.

Kompletní fotodokumentaci starobělských oslav najdete na Facebooku Starobělského zpravodaje. Zavzpomínat přišli také potomci legionářů.



Václav Kokeš: Byl jsem zvědavý, kolik se u památníku sejde lidí. Jména 
mých předků tam jsou, tak mě to tu táhne. Bral jsem to jako svou 
povinnost.

Karla Šelonková: Přišla jsem, protože můj dědeček byl legionář a chtěla 
jsem uctít jeho památku. Je to ke stému výročí založení republiky a to 
mě taky zajímá. Už jsem starší ročník, něco pamatuju. I dědečka 
legionáře. Byl hodný. Měla jsem ho ráda. Je to čest, že byl ve válce, že 
bojoval. I když byl v zajetí, byl tam a důležité je, že se zdravý vrátil. Hodně 

legionářů tam zůstalo. Je důležité, aby se na takové lidi nezapomnělo. 
Bylo to jiné tenkrát, lidé dělali pro Bělou víc. A byli vřelejší.

Jan Kutáč: Zúčastnili jsme se odhalení pomníku legionářům a předtím i 
sázení lípy U Lípy. Bylo to výborné, ale sešla se jen hrstka lidí. 
K zamyšlení je, proč se nás nesešlo víc. Co ostatní sousedé, kteří se sem 
přistěhovali za životem na venkově? Kde byli? Stavějí si ploty, stříhají 
trávníky, ale na takovou událost nepřijdou.

K lípě budu chodit s konví, bydlíme nejblíže, tak mi to přijde jako naše 
povinnost. Kdo jiný by ji měl chodit zalévat.                                                    (joh)
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Sázení lípy na dolním konci koordinoval Ladislav Dlouhý.

Dolní lípě na zdraví.

Na horním konci přihrnul hlínu ke kořenům každý, kdo měl chuť.
I Marcela Hořínková.

Hornobělští sazeči lípy svobody, 27.říjen 2018, 14 hodin. A ti, kdo sadili v tentýž okamžik na dolním konci.
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„Inspiraci beru z internetu a vždycky si k tomu 
přidám něco svého. Třeba jak namaluju andíl-
kovi obličej,“ popisuje vyučená pánská krejčo-
vá, která si šití hýčká ryze jako koníčka – to aby 
se neztratilo tvůrčí potěšení.

Říká o sobě, že je staromilec a že se měla naro-
dit o sto let dřív. „Můj sen je bydlet v Rožnově 
v dřevěnici, sedávat na zápraží, mít slepice 
a kozu,“ vypráví. Zbožňuje staré mísy, hrnky, 
formy na bábovky, dečky, prostírání, záclony. 
Taky práci Josefa Lady či Ivy Hüttnerové. 
„Všechno lidové,“ shrnuje to.

Dodneška vzpomíná, jak patnáct let nazpátek 
objevila náhodou na výletě ve Frenštátě 
krámek plný pokladů – dekorací do bytu: 
„Stály tam staré almary, měly otevřené šuplíky 
a z nich visely krajky. Bylo tam všechno možné. 
Nádherně to tam vonělo a prodavačky byly 
ochotné u každého výrobku vysvětlit, jak si ho 
můžu udělat sama doma. Dnes už je takových 
obchodů plno, tenkrát to bylo výjimečné.“

A tak začala zkoušet, tvořit, hledat vlastní 
cestu. A nepřestalo ji to těšit. Šicí stroj i žehlící 
prkno jsou u Špavelků stále v pohotovosti. „Ne-
můžu bez toho existovat,“ usmívá se sympa-
tická tmavovláska, „ale živit se tím nechci. 
Práci potřebuju akčnější - pohyb, lidi okolo.“

Letošní sezonu hojně šije Andělky - měkké 
velké panenky s malovaným obličejem. „Každá 
je jiná. Opakovat se, to mě nebaví,“ přiznává 
jejich tvůrkyně.

Andělky se líbí, dvě teď dokonce na přání pu-
tovaly až do Austrálie. „Těší mě, že dělají ra-
dost. A já mám zase radost z každé nové práce. 
Když dělám něco poprvé, nově, jinak, ani se 
s tím nechci rozloučit,“ přiznává.

Úspěch má i její originální výbava do dětských 
postýlek. O mantinely, hnízda nebo polštáře 
se jménem či nápisy ji lidé z okolí prosí čím dál 
častěji. Ve škole, kde teď uklízí, má po odchodu 
Jarmily Hodulíkové do důchodu na starosti 
s kolegyní Zdenkou Kopeckou výzdobu cho-
deb. A každoročně se vyřádí taky při bělských 
dožínkách. Letos připravila se Sylvou Holaino-
vou instalaci před Hruškou a před školou.

Čas od času si udělá tvůrčí pauzu, klidně sedne 
k šicímu stroji bez výtvarných ambicí a vrátí se 
k řemeslu, kterému se vyučila. „Spravím zips, 
zkrátím gatě,“ končí s úsměvem.

Jana Fabianová

Pánskou konfekci vyměnila za interiérovou romantiku
Na Vánoce se Sylva Špavelková intenzivně chystá a těší už od září, je to její nejoblíbenější 
období v roce. Láme si hlavu, čím tentokrát překvapí návštěvníky sokolské vánoční výsta-
vy i jak si letos vyzdobí dům. Vymýšlí, kreslí, stříhá, šije, tvoří. Panenky, andílky, polštáře, 
ozdoby všeho druhu. To vše s neuvěřitelnou radostí a láskou.

Sylva Špavelková
■ novobělská rodačka, která se ale odma-

lička cítí více Starobělankou – jejich dům 
je prvním za cedulí Nová Bělá ještě před 
křižovatkou s Plzeňskou ulicí. Vyučila se 
pánskou krejčovou na Středním odbor-
ném učilišti oděvním pro OP Prostějov, 
v oboru ale nezůstala – pracovala v něko-
lika prodejnách včetně starobělského ob-
chodu Hruška, byla doručovatelkou zdej-
ší pošty, teď uklízí ve starobělské základ-
ní škole.

■ s manželem Reném mají tři syny: Martina 
(19) a dvojčata Michala a Ondřeje (15)

■  koníčky: ruční práce, aerobik, kolo, vaře-
ní a pečení.

■ Facebook: Bytové dekorace Sylwas

Sylva Špavelková má ráda poetiku starých časů.

Panenka Andělka, co kus, to originál.
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Cíl měl jasný: nasbírat drobných plodů co 
nejvíce. Pokud možno tolik, aby si díky školní 
sběračské soutěži vydělal na vysněnou 
stavebnici. Starobělská škola už řadu sezon 
zprostředkovává mezi dětmi a myslivci na 
podzim oboustranně prospěšný byznys - 
odkup žaludů a kaštanů. Za kilo kaštanů je 
koruna. Za kilo žaludů, s nimiž je více práce, 
koruny tři.

ho vysypat do velkého pytle,“ popisoval 
při práci.

Nezastavil ho déšť. Ani tma, když začalo slun-
ko zapadat dřív. „Ten večer, co jsme šli k vol-
bám, vidíme blikat světlo na dvoře. Už jsme 
si říkali, že to musí být zloděj, a on to byl Ště-
pán s baterkou, přesypával do pytle, co nasbí-
ral,“ vzpomíná děda Zdeněk Staněk.

„Chodil opravdu denně. I v neděli. Když pršelo, 
přemlouvali jsme ho, ať zůstane doma a dívá se 
klidně i na televizi. Ne. Vzal si pláštěnku a šel 
sbírat,“ popisuje táta Jan Stuchlý.

Na syna je i s manželkou Janou pyšný. Obdivují 
jeho výdrž, trpělivost. „Máme radost, že si jde 
za svým cílem,“ shodují se rodiče. A vědí, 
že v tom je i kus soutěživosti. „Když o něco jde, 
je ambiciózní. Ve škole soutěží, kdo přečte 
nejvíc knížek, tak se snaží, aby měl nejvíc.“

Ačkoliv dal většinu žaludů do kyblíků on sám, 
občas mu něco přisypali mladší sourozenci, 
bratranci nebo kamarádi. „Sám od sebe řekl, 
že za to, že mu pomohli, se s nimi o výdělek 
podělí. Máme z toho radost,“ doplňuje táta.

Štěpán navíc dobře ví, jak prospěšné budou 
jeho nasbírané pytle v zimě v lese. „Když je 
sníh, musí myslivci sypat zvířatům do 
krmelců,“ hlásí. Taky se o to s dědou - shodou 
okolností myslivcem - a sourozenci stará.

A co bude mít na programu po sběračské 
sezoně? „Budu hrabat listí,“ těší se. „A v zimě 
bude louskat ořechy a fazole. On má tyhle věci 
opravdu rád,“ doplňuje Štěpánova maminka.

Jana Fabianová

Nasbírané plody očima 
dědy-myslivce
Žaludy a kaštany srnčí v zimě ocení. Budeme 
srnám přisypávat do korýtek. Krmit v zimě cho-
díme tak jednou do týdne. Existuje i šroto-
vadlo, kterým je dobré plody naštípit. Hlavně 
kaštany, ty mají příliš pevnou slupku. Nemá 
smysl sypat kaštany nebo žaludy už teď 
na zem ke krmelcům. Ony tam pak plesniví 
a zvěř to nesežere. I když je žaludů letos dost 
i v lese, zvěř si stejně radši dá z koryta v krmel-
ci, teprve pak jde sama hledat mezi duby. 
Ale když je sníh a ten zmrzne a má nahoře 
krustu, kterou srnčí nohou nerozhrabe, je důle-
žité mít co dát do korýtek.

Zdeněk Staněk

Prosbíral se k rekordu: bude mít stavebnici, srny v zimě svačinu
Den co den dobré dva měsíce v kuse chodil osmiletý Štěpán Stuchlý s kyblíkem 
k urostlým dubům pod dědečkův statek a trpělivě sbíral žaludy, které popadaly 
na zem. Občas změnil stanoviště a zašel za úrodou do lesa, co má přes pole za domem. 

„Za peníze, co dostanu, bych si chtěl koupit 
Lego. Polární edici,“ má osmiletý chlapec jasno.

K tomu potřeboval vydělat zhruba tisícikorunu. 
A činil se tak, že se stal letošním školním 
přeborníkem: celkem dal dohromady 362 kilo-
gramů plodů. Šestkrát víc, než zvládl vloni. 
Denně naplnil i tři kyblíky. „Nejšťastnější jsem, 
když nasbírám kýbl. Když je úplně plný a můžu 

Jiný by z takové práce bláznil, Štěpán ji dělal rád.

Letošní skóre? Neuvěřitelných 362 kilogramů!

Dožínkové poděkování
Vážení  spoluobčané  -  Staroběláci, chtěla  bych poděkovat všem, kteří se podíleli 
na přípravách a na samotném slavnostním nedělním dni při akci Bělské dožínky - 
poděkování za úrodu. Nebudu nikoho jmenovat, neboť se zapojily stovky dobrovol-
níků a nerada bych někoho opomněla. Každému od těch nejmenších až po ty z nejstar-
ší generace, kteří přiložili ruku k dílu nebo byli hosty a dobře se bavili, patří velký dík.

Celou akci jsem mohla bedlivě organizovat a sledovat díky „chytrému telefonu“ 
v neděli ze zahraničí na dlouho plánované pracovní cestě. Moc mě těší pozitivní zprávy 
od spoluobčanů, že se vesnice sešly a podařilo se spolupracovat napříč organizacemi 
v našich obcích. Doufám, že budeme v této tradici pokračovat. 

Markéta Nováčková K dožínkám patří v Bělé i originální poutače.
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Vizovičtí Flereti a s nimi Zuzana Šuláková při-
jedou poslední listopadovou sobotu naladit 
Starobělany na advent. Koncert začne v sedm 
večer ve velkém sále Katolického domu a zazní 
na něm typický fleretí mix folkrocku a lidovek. 
„I písničky, které jsme jezdili s Jarmilou Šuláko-
vou, s maminkou Zuzky. Fanoušci chtějí klasic-
ké lidové písničky, které Jarmila zpívala, i ty 
umělé lidové, co jsme pro ni složili. Myslím, 
že v podání Zuzky je to jejich ideální návrat,“ 
hlásí kapelník Zdeněk Hrach Hrachový.

Zuzana Šuláková je své mamince podobná 
fyzicky i hlasově. Je něčím jiná?
Já Zuzku uvádím ne jako dceru, ale jako odlitek. 
Je tam ta energie i barva hlasu. Co tam není? 
Jarmilka s námi začínala zpívat v 68 letech 
a Zuzka má 59. Jarmila s námi zpívala 17 let. 
Čili je jasné, že Zuzčin hlas bude posazen 
po čase níž, tím se bude ještě více podobat to-
mu maminčinu. Zuzka má hlas úžasný. Je mu-
zikant, dělala folklor, s bigbítovou kapelou 
hrála na svatbách, učí hudebku. To je něco na-
víc proti Jarmilce. Ta výborně slyšela, ale muse-
li jsme jí věci přehrát. Zuzce stačí říct noty a ona 
se chytá, to je pro nás fajn, jednodušší. Takže 
to má podle mě velkou perspektivu. 

Flereti se těší do Bělé. Přivezou lidovky i folkrock 
Energeticky je Zuzka drak. Rozdíl je, že nepi-
je, protože jí zjistili před lety cukrovku. Hlídá to 
a dodržuje. Jarmile taky zjistili cukrovku, 
ale ta říkala, ať se ta potvora nažere, a dala si 
panáka či pohár. To je jediný rozdíl. Ale na vý-
kon to vliv nemá.

Tušíte, kde Stará Bělá je?
Někde u Ostravy.

Ostravský obvod dole na jihu. Má charakter 
vesnice. 
To je parádní, to my máme rádi. Jsme vesnická 
kapela. Vizovice jsou malé městečko. Čtyři tisí-
ce lidí. Hráváme s kapelou i v mnohem menších 
dědinkách a oni jsou nadšení, protože tam 
některé velké hvězdy nechtějí jezdit a jsou 
vděční. Když hrajeme v dědině, co má tři sta 
pět set lidí, jsou tak rádi, že jich tam většina 
přijde. A atmosféra bývá nejlepší a pohostin-
nost taky. Na takové akce jezdíme rádi.

Pro ty, kdo ještě váhají: proč přijít?
Fleret už je folkrocková legenda. Tak se přijďte 
podívat, hrajeme pětatřicet let – jak dlouho 
ještě vydržíme? A spojení Fleret + Šuláková, 
ať mladší nebo starší, je velice originální. Bylo 
to i v nějakých encyklopediích, že jsme byli 

jedni z prvních, kdo kloubil folklor a rock. My to 
kloubíme po svém, jsme Valaši. A Valašsko je 
tvrdý kamenitý kraj. V muzice je to poznat 
a na tahu kapely a zpěvačky taky. Navíc – bu-
dou lidové, zlidovělé i pseudolidové písničky 
a kapela má pořád energii jako zamlada.

Nebál bych se pozvat každého, i toho, kdo 
na nás půjde poprvé. Nám se to tak stává – 
že si pak třeba koupí všechna naše cédéčka, 
chodí na všechny naše koncerty a stane se 
naším fanouškem. Takže i těm, co nás vůbec 
neznají, doporučuju, ať se přijdou podívat.

Jsme z hlavního města slivovice, z Vizovic. Dřív 
naše texty byly i hodně o alkoholu, protože 
jsme tím prošpikovaní. Máme sady, pálenice, dě-
da, tata, všeci pálíme. Národní valašský strom 
je trnka. Ale jak stárneme, máme už i texty o ži-
votě, o ženských a rozhodně tam nemáme poli-
tiku, těmito otázkami nikoho otravovat nebu-
dem. Na koncertě si určitě lidi odpočinou.

Letos se urodilo všeho, jak to vypadá u vás?
Máme v bečkách, čekáme, až to vyzraje. Pálit 
budeme. To je povinnost Valacha. Letos koneč-
ně bude dost, už nám docházejí zásoby, všech-
ny tři roky zpátky všechno zmrzlo. Na novém 
cédéčku o tom dokonce máme jeden text, 
je vidět, že se nás to bytostně dotýká. 

Na podpis, fotku a pár slov po koncertě bude 
čas?
My si fanoušků vážíme. Po koncertě klidně i pa-
náčka dáme, pofotíme se, popovídáme. Knihy, 
zpěvníky, cédéčka, všechno budeme mít s se-
bou, protože je před Vánoci a je třeba i dárky 
kupovat.

Jana Fabianová

Fleret
a Zuzana Šuláková
 24.listopadu 2018, 19 hodin
 KD Stará Bělá

■ vstupenky v prodeji denně ve výče-

pech v KD i Sokolovně, cena v před-

prodeji 200 Kč, na místě 250 Kč

■ sál otevřen od 18 hodin, možnost ob-

erstvit se v kavárně v přísálí bude 

před koncertem i po něm

Projekt INTEGRACE DO SPOLEČNOSTI
Realizátor:  RENUX s.r.o.

Cílová skupina: Osoby opouštějící institucionální zařízení (dětské 
domovy a výchovné ústavy) na území Moravskoslezského kraje

Termín realizace projektu:  1. 9. 2018 – 30. 6. 2020

Projektové aktivity:
1. Dlouhodobá integrace účastníků na trh práce – získání a udržení si 

zaměstnání, nalezení rovnováhy v pracovním a osobním životě,
2. Motivační aktivity,
3. Doplnění kvalifikace – absolvování některého z profesních 

rekvalifikačních kurzů, orientace na trhu práce, uplatnitelnost na 
trhu práce, orientace v pracovním prostředí,

4. Získání praktických pracovních zkušeností – odborná praxe, 
praktické pracovní zkušenosti, rekvalifikace, 

5. Podpora ze strany realizátora projektu – každý účastník má svého 
kouče, mentora, poradce; spolupráce s personalisty projektu 
a zaměstnavateli; spolupráce s účastníkem pokračuje rok po vstupu 
do zaměstnání,

6. Projektová aktivita je určena pro 30 účastníků.

Veškeré aktivity v projektu jsou pro účastníky zdarma 

Všem účastníkům (i doprovodným osobám) budou hrazeny náklady 
spojené s dopravou na místo realizace kurzu a zpět

Místo realizace: Školící prostory realizátora
Hasičská 551/52, 730 00 Ostrava – Hrabůvka nebo dle dohody

V případě zájmu o účast v projektu
pište na vera.novotna@renux.cz nebo sarka.veselkova@renux.cz
nebo volejte +420 602 608 412, +420 776 050 064. 

Zdeněk Hrachový přiveze do Staré Bělé Fleret se Zuzanou Šulákovou.
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Turnaj ve stolním tenise
V sobotu 17. listopadu bude probíhat 
v tělocvičně Sokolovny turnaj ve stol-
ním tenise neregistrovaných hráčů. Soutěžit 
mohou všichni bez rozdílu věku.

Prezence: 9:50 – 10:15 mládež a ženy

  10:50 – 11:15 muži

Zahájení: 10:20 mládež, ženy

  11:20 muži

Po ukončení soutěže dvojic se budou hrát 
čtyřhry.

Zveme všechny příznivce stolního tenisu.

Svatava Zezulková

TJ Sokol Stará Bělá slaví
V letošním roce, kdy si republika připomíná 100 
let vzniku samostatného československého 
státu, si odbor ASPV připomíná 115 let od za-
ložení tělovýchovné jednoty ve Staré Bělé.

Při této příležitosti proběhne v neděli 
18.listopadu od 16 hodin v tělocvičně 
Sokolovny veřejná cvičební hodina.

Budou předvedeny ukázky cvičení malých dětí 
s rodiči, žactva, dospělých i seniorů. A nejen to. 
Sportuchtiví zájemci z řad veřejnosti se mohou 
ke cvičení přidat a vyzkoušet si různé formy 
pohybu a sportovního náčiní.

Přijďte se podívat, jak děti cvičí a jaké získávají 
pohybové dovednosti.

Za výbor ASPV zve
Svatava Zezulková 

Po prázdninové soutěžní odmlce se taneční páry TK Trend Ostrava 
úspěšně zúčastnily dvou mezinárodních soutěží v latinskoamerických 
tancích, které proběhly na území ČR.

První říjnový víkend hostila Ostrava 19. ročník soutěže Czech Dance 
Open, kde zaznamenaly úspěch především mládežnické páry. V kon-
kurenci 54 dvojic dosáhli na příčku nejvyšší Marian Hlaváč s Terezou 
Maturovou. Svým tanečním výkonem nenechali nikoho na pochybách, 
že patří mezi přední světové páry ve své kategorii.

Do semifinále se dále protančili Tomáš Boldiš s Marií Glistovou. Ačkoliv 
se jedná o nově složený pár, i oni podali skvělý výkon a skončili desátí.

O týden později se zástupci hlavní věkové kategorie vypravili do Hradce 
Králové. I zde byl TK Trend hodně vidět. Zasloužené vítězství mezi 54 
páry získal mezinárodní pár George Sutu – Tereza Florová. O pár krůčku 
za nimi, těsně pod bednou, se umístili Marián Michňa s Karolínou 
Veselou.

Do první patnáctky se ještě vešli Marek Kypús – Jaroslava Tietzová 
Sklenářová (11. místo) a Lubomír Kozel – Adéla Siročáková (15. místo).

Celý tým se nyní pilně připravuje na listopadové Mistrovství ČR družstev. 
Cíl je jasný – získat třetí titul v řadě za sebou.

Marcela Šarmanová

Trend se mezinárodně blýskl

Tereza Maturová a Marian Hlaváč.

Tereza Florová a George Sutu. Foto: Jakub Širc
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Vychází zdarma 11 x ročně.

Poslední srpnovou sobotu se za nepříznivého počasí a na hrací ploše téměř na hraně regulérnosti 
uskutečnil první ročník turnaje Pískovna Open. Zúčastnilo se čtrnáct hráčů a pět fandů tenisu. 
Některé hráče, kteří přislíbili účast, odradilo počasí, protože až do rána pršelo. Skalní hráče to 
ale neodradilo.

Vzhledem k věkovému rozpětí 40-70 let se hrály čtyřhry. Každý zápas se hrál na velký tiebreak - 
do 10 bodů. Celkem se odehrálo 21 zápasů.

Každý účastník obdržel pivní sklenici s logem turnaje a svým jménem, kterou po celou dobu 
využíval k občerstvení. O pohoštění se postaral organizátor turnaje Libor Richtar. Jeho skvělé 
kulinářské dovednosti obdivovali všichni účastníci turnaje. Pohoštění bylo pestré a všem velmi 
chutnalo.

Při vyhodnocení jsme se dohodli, že i v příštích letech budeme turnaj Pískovna Open opakovat. 
Pohár bude putovní a vítězové dalších ročníků budou na něj připisováni.

Radim Klímek 
František Kutáč

Dolní konec žije sportem

Výsledky:

  1. Ševčík Petr – Kutáč František

 2. Richtar Libor – Klímek Radim 

 3. Kolder Milan – Folta Petr

Velké poděkování patří sponzorům:
BKB Metal • Prantl • Neonart • PČR Ostrava

Pekárna • Sokolovna Stará Bělá

Tenisové kurty Stará Bělá • P. Ševčík

T. Kaňok • F. Kutáč • O. Palkovský

Také v letošním roce jsme na zahradě za klu-
bovnou AVZO uspořádali další ročník veřejné 
střelecké soutěže ve střelbě ze vzduchových 
zbraní Starobělská pažba. Tentokrát už s pořa-
dovým číslem šestnáct.

V letošním ročníku nás při přípravě potrápilo 
počasí, noční vítr a ranní déšť nám poškodily 
konstrukci velkého altánu, ale do zahájení sou-
těže jsme vše opravili. Dopoledne se už počasí 
umoudřilo a celá soutěž proběhla bez dalších 
problémů. Vyzkoušet své střelecké dovednosti 
si přišlo celkem 58 soutěžících ve třech vyhlá-
šených věkových kategoriích.

Do 10 let, 11 až 15 let a 16 až 99 let.

Každý z účastníků si odnesl pamětní list soutěže 
a malý pamlsek. Ti nejlepší pak tradiční sošku 
střelce, medaili za umístění a sladkou odměnu. 
Jméno celkově nejlepšího střelce bude vyryto 
na pamětní pažbu.

Za celkově hladký a bezpečný průběh soutěže 
děkujeme našim dobrovolníkům, obecnímu 
úřadu ve Staré Bělé za finanční podporu 
soutěže.

Za výbor AVZO Stará Bělá p.s.
Jaromír Remža

Starobělská pažba pošestnácté

    Medailová umístění
  kategorie I.  kategorie II.   kategorie III.
  do 10 let  11 až 15 let  16 až 99 let

  1. Tobiáš Volf 1.  Karolína Miženková 1.  Lukáš Gančarčík

  2.  Vít Zbořil  2.  Patrik Gančarčík 2.  Michael Jedelský

  3. Daniel Frey  3. Teodor Volf  3.  P avel Miženko    

Po turnaji vládla spokojenost. Nejen na stupních vítězů.

Počasí pořadatele pozlobilo. Ale kdo přišel, nelitoval.

Osmapadesát střelců, tři kategorie, to byla letošní soutěž.


